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De Koninklijke Nederlandse Voetbalbond (KNVB) is een begrip in Nederland, als grootste sportbond 
met ruim 1,2 miljoen leden en meer dan 500 medewerkers. De KNVB ondersteunt het betaald 
voetbal en het amateurvoetbal en is direct of indirect werkzaam voor de ruim 2.800 aangesloten 
voetbalverenigingen en de bijna 10 miljoen voetballiefhebbers die affiniteit hebben met de 
voetbalsport.  

Sinds 1965 is de Koninklijke Nederlandse Voetbalbond (KNVB) gevestigd in Zeist. ‘Zeist’ is in die bijna 
zestig jaar tot synoniem uitgegroeid voor de trainingslocatie van de nationale elftallen, voor het VAR-
kantoor van de scheidsrechters en voor het bestuur van de bond met in totaal zo'n vijfhonderd 
medewerkers. Hier worden competities georganiseerd voor meer dan een miljoen voetballers en 
worden trainers, scheidrechters, coaches en bestuurders opgeleid. Hier wordt nagedacht over het 
‘slimmer’ maken van de voetbalsport en het innoveren van het voetbal met nieuwe spelvormen. 
 
Zeist is in de toekomst echter geen zekerheid meer. De extra hectares die voor de ambities van de 
KNVB nodig zijn, lijken in Zeist vooralsnog niet voorhanden. Hoewel de gesprekken met de gemeente 
nog lopen en nog niet zijn afgebroken, zet de KNVB de deur ook voor andere gemeenten alvast wijd 
open. ‘Om onze nationale en internationale ambities te bereiken is groei en ruimte noodzakelijk. Ook 
voor onze huisvesting’, stelt de voetbalbond in een advertentie in het magazine van Binnenlands 
Bestuur. Geïnteresseerde gemeenten worden opgeroepen om zich als ‘samenwerkingspartner’ te 
melden en zo ‘onze ambities waar te maken’. 

De nieuwe campus moet ook op een eventuele nieuwe locatie blijven wat die nu is: de ‘middenstip 
van Nederland: dé ontmoetingsplek voor de Nederlandse voetbalwereld’, zoals de KNVB dat 
omschrijft. Die middenstip moet in geografisch opzicht niet te letterlijk worden genomen, geeft een 
woordvoerder aan. De bieding staat zeker niet alleen open voor gemeenten die zich in het hart van 
Nederland bevinden. Wel is het voor zowel KNVB-werknemers als voetballers prettig als de nieuwe 
campus goed bereikbaar is en er binnen pakweg een uur rijden een internationaal vliegveld 
voorhanden is. Daarnaast wenst de KNVB zich met het oog op de privacy van de internationals een 
prettige, liefst parkachtige setting met ruimte voor geborgenheid. 

Wat staat daar voor gemeenten tegenover? Ze zullen, als ze de campus mogen huisvesten, het 
kloppende hart gaan vormen van een sport die door naar schatting 1,2 miljoen Nederlanders actief 
wordt beoefend. De regelmatige aanwezigheid van internationals en media straalt af op de 
gemeente. Daarbij wil de voetbalbond op de nieuwe locatie ook nadrukkelijk de samenwerking 
zoeken met lokale partijen om de gedachte van innovatie achter de nieuwe campus concreet vorm te 
geven. Te denken valt aan onderwijsinstellingen, onderzoeksbureaus en maatschappelijke 
instellingen. Ook ziet de voetbalbond mogelijkheden voor, bijvoorbeeld, bewegingsprogramma’s 
voor jongeren uit sociaal kwetsbare groepen op de campus. Daarnaast kan de KNVB 
bevolkingsgroepen van dienst zijn met voedings- en leefstijladviezen. 



 

 

Uit de gemeenten die zich aandienen wil de KNVB er maximaal vijf selecteren om mee door te 
praten. Dat zou moeten gaan geschieden in drie dialoogrondes, achtereenvolgens gewijd aan de 
wijze van samenwerken, de benodigde ruimte en infrastructuur en de haalbaarheid en de exploitatie 
van het plan. De voetbalbond streeft ernaar om binnen een jaar de knoop over de locatie van de 
KNVB Campus door te hakken. De KNVB ziet gemeenten veruit als meest ‘geschikte partijen’ om het 
gesprek over de campus mee aan te gaan. Maar het kan ook om een combinatie van overheden 
gaan. ‘Daarbij kunnen wij ons voorstellen dat ook combinaties van private en publieke partijen 
belangstellend zijn’, schrijft de bond in een brochure over de nieuwe campus. ‘Wij stellen daarbij 
als randvoorwaarde, dat binnen de combinatie de publieke partij voor de KNVB het eerste 
aanspreekpunt is.’ 

Het CDA Gemert-Bakel ziet in deze oproep van de KNVB een unieke (once in a liftetime)  mogelijkheid 
om Gemert-Bakel (inter)nationaal voor zeker tientallen jaren op de kaart te zetten.  
Hoe mooi zou het voor onze gemeente,  deze regio en onze provincie zijn als een dergelijke 
innovatieve campus gevestigd zou worden in de slimste regio van de wereld. Waarbij de KNVB 
gebruik kan maken van de vele faciliteiten die onze prachtige omgeving al te bieden heeft en waarbij 
de KNVB en brainport elkaar kunnen helpen bij verdere innovaties op allerlei gebieden.     

Hoe reëel het is om een dergelijke campus binnen onze gemeente te vestigen is op dit moment 
onmogelijk te zeggen maar het CDA Gemert-Bakel is wel altijd de partij geweest van KANSEN ZIEN. En 
die zien we nog steeds! Zeker ook in deze oproep. 

Wij hebben daarom de volgende vragen aan het college: 

- Ziet het college van Gemert-Bakel net als het CDA in deze oproep van de KNVB ook een 
mogelijke unieke kans op het vestigen van een dergelijke innovatieve campus in onze 
Gemeente? 

Zo ja: 

-  is het college dan bereid om op zeer korte termijn (gezien het tijdspad van het proces) bij de 
KNVB navraag te doen naar de exacte eisen waaraan volgens de KNVB voldoen moet worden 
deze ambitie mogelijk te maken? 
(op aanvraag is een zogenaamd AskBook verkrijgbaar wat de concrete basiscriteria bevat) 
 

- aan de hand van de nader verkregen eisen en informatie van de KNVB  (samen met de 
provincie) te bekijken of eventuele vestiging van een nieuwe KNVB campus daadwerkelijk tot 
de mogelijkheden kan behoren en deze conclusie dan voor te leggen aan de raad.  
 

- Indien van toepassing vervolgens aan de raad voor te leggen of de raad dit proces wenst 
voort te zetten  zodat het college daadwerkelijk een bidbook kan gaan uit werken. 

Met vriendelijke groet, 

CDA Gemert-Bakel 

Joris van Loon 

 


